

• 系統編號	RN9408-0135		
• 計畫中文名稱	建構我國基層護理人員護理能力標準		
• 計畫英文名稱	To Create Nursing Competencies for the Generalist Nurse in Taiwan		
• 主管機關	行政院國家科學委員會	• 計畫編號	NSC91-2314-B038-044
• 執行機構	台北醫學大學護理系		
• 本期期間	9108 ~ 9207		
• 報告頁數	15 頁	• 使用語言	中文
• 研究人員	盧美秀 Lu, Meei-Shiow		
• 中文關鍵字	護理人員; 護理能力; 職業證照制度; 職業評量		
• 英文關鍵字	Nurse; Nursing competence; Vocational certificate system; Vocational evaluation		
• 中文摘要	<p>本研究旨在研擬我國基層護理人員護理能力標準，以作為基層護理人員的護理能力標準，護理校院培育學生之參考和醫療院所對基層護理人員護理能力要求標準之依據。本研究透過 10 位護理專家的焦點團體座談、7 位護理專家的問卷效度測定和 122 位 Delphi 專家兩回合的問卷調查，最後達成 124 項的護理能力共識。本次所研擬完成之我國護理能力標準中，除了 ICN 的 96 項全部納入之外，還增加了 28 項。其中有 25 項的可行性低於 4 分，因此建議未來可以透過護理課程加強護理倫理、批判性思考和跨領域專業知識的教導，以使基層護理人員能擁有國際標準的護理能力。</p>		
• 英文摘要	<p>The aims of this study were to develop the general nurses' competencies guideline in Taiwan. Based on results of this study, curriculum of nursing colleges can be modified, and nursing practices in clinical setting can be standardized. Literature review, focus group discussion and Delphi study research designs be utilized to develop the general nurses' competencies guideline. All experts accepted 124 nursing competencies. This had same ICN 96 and another adds 28. The general nurses' competencies guideline feasibility have 25 items under 4 score, so suggest nursing curriculum will improve nursing ethics, critical thinking and paramedical professional knowledge.</p>		